
Fokus ry:n toimintakertomus kaudelta 2021 

 

Yleistä 

 

Hallituksen toimikausi kestää koko vuoden 2021 eli ajanjakson 1.1.2021 - 31.12.2021. 
Vuosikokous pidettiin 22.11.2021, jolloin valittiin uusi hallitus seuraavalle kaudelle. 
 

Hallituksemme rakenne oli tänäkin vuonna tiimipohjainen. Tiimejä on ollut viisi (5): 
hallintotiimi, koulutuspolitiikkatiimi, tapahtumatiimi, viestintätiimi ja hyvinvointitiimi. 
Hallintotiimiä johtaa puheenjohtaja ja tiimin muut jäsenet ovat varapuheenjohtaja, sihteeri, 
talousvastaava ja yritys- ja ulkosuhdevastaava. Koulutuspolitiikkatiimiin kuuluvat Fokuksen 
sosiaalityön, sosiologian ja yhteiskuntapolitiikan koulutuspoliittiset vastaavat. Tiimiä johtaa 
suurkopo, eli yhteiskuntatieteiden ja filosofian laitoksen koulutuspoliittisen 
opiskelijatoiminnan johtaja. Tapahtumatiimiin kuuluu neljä tapahtumavastaavaa ja kaksi 
tapahtumatiimiläistä. Viestintätiimiin kuuluvat tiimiä johtavan viestintävastaavan lisäksi 
Fogue-vastaava ja kansainvälisyysvastaava. Hyvinvointitiimiä johtaa sosiaalipoliittinen 
vastaava ja tiimin muut jäsenet ovat ympäristö- ja kehitysyhteistyövastaava, 
kulttuurivastaava ja liikuntavastaava.  
 

Vuoden 2021 toimikausi oli poikkeuksellinen vallitsevan koronapandemian vuoksi, jolla on 
ollut suuri merkitys myös yhdistyksen toimintaan, etenkin keväällä. Syksyllä 2021 pystyimme 
toimimaan normaalimmin 

 

 
Hallitustyö ja kokoukset 
 

Vuoden 2021 hallituksessa toimivat puheenjohtaja Nelli Ratilainen, varapuheenjohtaja 
Venni Korhonen, sihteeri Mira Yli-Saari, talousvastaava Hilja Hautamäki, yritys- ja 
ulkosuhdevastaava Juha Kujanpää, koulutuspoliittiset vastaavat Matleena Kiero 
(sosiaalityö), Marika Lumiharju (sosiologia), Meeri Parkkonen (yhteiskuntapolitiikka, 
19.8.2021 saakka), Liisa Kerola (yhteiskuntapolitiikka, 19.8.2021 alkaen), viestintävastaava 
Siiri Kettunen, sosiaalipoliittinen vastaava Marja Puustinen, sekä tapahtumavastaavat Aapo 
Hynninen, Valpuri Linnossuo, Runo Rantala ja Ilmari Tiusanen. 
 

Toimihenkilöinä toimivat kulttuurivastaava Saimi Porkkala, liikuntavastaava Erika 
Hakkarainen, ympäristö- ja kehitysyhteistyövastaava Liina Korkiamäki, 
kansainvälisyysvastaava Lukas Kärkkäinen, Fogue-vastaava Marja Tienari, sekä 
tapahtumatiimiläiset Jenna Hoffrén ja Liisa Kerola. 
 

Hallitus on kokoustanut vuoden aikana yhdeksän (9) kertaa: 13.1.2021, 23.2.2021, 
22.3.2021, 20.4.2021, 17.5.2021, 10.8.2021, 27.9.2021, 16.11.2021 ja 13.12.2021. Tämän 
lisäksi pidettiin kolme (3) yhdistyksen kokousta: 30.3.2021, 19.8.2021 ja 22.11.2021. 
Kevätkokouksessa käsiteltiin toiminta- ja taloussuunnitelma vuodelle 2021, hyväksyttiin 
vuoden 2020 tilinpäätös ja toimintakertomus, myönnettiin tili- ja vastuuvapaus vuoden 2020 
hallitukselle, sekä vahvistettiin vuoden 2020 syyskokouksessa hyväksytty sääntömuutos. 
Yhdistyksen kokouksessa 19.8.2021 hallitukseen tehtiin muutoksia. Yhdistys myönsi eron 
Meeri Parkkoselle ja uudeksi yhteiskuntapolitiikan koulutuspoliittiseksi vastaavaksi valittiin 
Liisa Kerola.  
 



Toiminnan suunnittelemiseen tarkoitettuja iltakouluja järjestettiin kaksi (2): 9.2.2021 ja 
25.10.2021. 
 

Jäsenistö 

 

Fokus ry sai vuonna 2021 jopa 105 uutta jäsentä. Olemme tavoittaneet erityisen hyvin 
fukseja, sillä suurin osa uusista jäsenistä ovat syksyllä opintonsa aloittaneita uusia 
opiskelijoita.  
 

Fuksiasiat 
 

Fokus ry jatkoi yhteistyötä Mephisto ry:n ja Puolue ry:n kanssa uusien opiskelijoiden 
toivottamisessa tervetulleeksi. Yhteisiä perinteisiä fuksitapahtumia järjestettiin pääosin 
ulkotapahtumina, mutta koronatilanteen huomioiden järjestimme myös etätapahtuman. 
Fokus ry piti huolta omasta näkyvyydestään niin kampuksella kuin sosiaalisessa 
mediassakin. 
 

Fokus ry jatkoi suositun fuksipakkauksen myyntiä, joka sisältää jäsenyyden, kangaskassin, 
sitsilaulukirjan, sekä kaksi vapaavalintaista haalarimerkkiä. Pakkauksia myytiin miltei 
ennätysmäärä, 67 kappaletta. 
 

Haalaritilauksia tehtiin vuonna 2021 suuri määrä, Fokukselta tilattiin 86 haalarit. 
 

Järjestimme Fokuksen uusien illan, joka oli koronarajoitusten vuoksi jaettu kahteen erään, 
mutta suuren suosion vuoksi järjestimme myöhemmin myös toisen uusien illan, joka sekin 
oli jaettu kahteen erään, jotta mahdollisimman moni uusi opiskelija sai mahdollisuuden 
tutustua toimintaamme. 
 

Opintoasiat ja korkeakoulupolitiikka 

 

Koulutuspoliittiset vastaavat eli kopot ovat aktiivisesti osallistuneet YFI:n oppiaine- ja 
laitoskokouksiin sekä JYY:n koulutuspoliittisen valiokunnan kokouksiin. Tämän lisäksi kopot 
osallistuivat laitoksen työryhmätyöskentelyyn, opetusnäytetilaisuuksiin ja muihin 
edunvalvontaa tukeviin tapaamisiin. Kokouksissa ja työryhmissä tuotiin esille opiskelijoiden 
palautteita liittyen esimerkiksi ohjauksen puutteellisuuteen, suoritusmuotojen 
yksipuolisuuteen ja esteettömyyteen. Kokouksista välitettiin tietoa myös hallitukselle 
säännöllisesti hallituksen kokouksissa. Tiivistä yhteistyötä pyrittiin vaalimaan muiden 
laitoksen kopojen, suurkopon ja henkilökunnan kanssa.  
 

YFI:n kopojen kanssa yhteistyössä tehtiin opiskelijoille opintokysely keväällä 2021 ja 
jatkaville opiskelijoille suunnattu kysely syksyllä 2021. Opintokyselyn tarkoituksena oli 
kartoittaa opintojen etenemistä ja niissä mahdollisesti ilmeneviä haasteita. Kyselyn tuloksia 
esiteltiin henkilökunnalle kokouksissa. 
 

Opinnoista ja koulutuspolitiikkaan liittyvistä sekä muista laitoksen ajankohtaisista asioista 
pyrittiin tiedottamaan opiskelijoille Fokuksen kanavissa. Perinteiset Lyhty-illat ja 
oppiainekahveja järjestettiin henkilökunnan ja opiskelijoiden tutustuttamiseksi. Lisäksi kopot 
järjestivät YFI:n Kopokahvit -tapahtuman, jossa oli mahdollisuus keskustella opintoihin 
liittyvistä asioista matalalla kynnyksellä. 
 



Talous 

 

Teimme vuoden 2021 alussa talousarvion, joka hyväksyttiin myöhemmin kevätkokouksessa 
30.3.2021. Arvion tekeminen oli haastavaa, sillä koronatilanne oli vielä hyvin epävarma. 
Näin ollen arvio ei monelta osin pidä paikkaansa, sillä esimerkiksi perinteisiä 
vapputapahtumia ei pystytty järjestämään. Fokus jatkoi 50v. vuosijuhlaan säästämistä.  
 

Jatkoimme yhteistyötä sekä MobilePayn että Kide.appin kanssa ja nämä monipuoliset 
maksuvaihtoehdot ovat helpottaneet Fokuksen jäseniä. Kide.app -maksusovellusta on 
käytetty etenkin tapahtumamaksujen keräämiseen, joka on todettu hyväksi palveluksi.  
 

Fokuksen tuotemyynti oli syksyllä ollut hyvää, möimme merkkejä myös syksyn 
Merkkimarkkinoilla. Haalarimerkkimyyntiä on tapahtunut myös Fokuksen verkkosivujen 
kautta muualle Suomeen. 
 

Hallituksen käytössä on ollut yksi maksukortti ja pankkina toimii POP-pankki. 
 

Sosiaalipolitiikka 

 

Hyvinvointitiimi on järjestänyt vuonna 2021 jonkin verran yhteisiä tapahtumia. Maaliskuussa 
vietettiin hyvinvointiviikkoa, johon sisältyi erilaisia Instagram-haasteita sekä 
Hyvinvointihulinat-tapahtuma Zoomissa. Instagramissa jaettiin vinkkejä myös jaksamiseen 
ja motivaation ylläpitämiseen myös etäopiskelun aikana. Huhtikuussa osallistuimme 
opiskelijoiden mielenterveyspäivään kahdella eri postauksella. Syksyllä järjestettiin 
luontoretki Haukanniemeen sekä haalarimerkkien ompeluilta Tiliassa. Myös Fokuksen 
VeriRyhmä aktivoitiin. Lisäksi ystävänpäivänä Instagramissa jaettiin fokuslaisten lähettämiä 
terveisiä ja kehuja. 
 

Sosiaalipoliittinen vastaava on osallistunut aktiivisesti JYY:n hyvinvointivaliokunnan 
toimintaan ja ollut toteuttamassa esimerkiksi kyselyä ja työpajaa turvallisemmasta 
opiskelijakulttuurista. Sosiaalipoliittinen vastaava järjesti myös infon turvallisemmasta 
toiminnasta muille hallituslaisille lokakuun iltakoulussa. Fokukselle kirjattiin turvallisemman 
tilan säännöt ja häirintäyhdyshenkilötoimintaa kehitettiin. Sosiaalipoliittinen vastaava myös 
tarkkaili yhdenvertaisuuden toteutumista hallitustoiminnassa. 
 

Kulttuuri 
 

Keväällä 2021 Fokuksen Instagramissa mainostettiin erilaisia kulttuuriin liittyviä tapahtumia, 
kuten konserttien verkkolähetyksiä sekä virtuaalisia museokierroksia. Myös hyvinvointitiimin 
järjestämässä hyvinvointiviikossa ja Hyvinvointihulinat- etätapahtumassa oli erilaisia 
kulttuuriin liittyviä teemoja. Keväällä myös kyseltiin aikaisempien vuosien tapaan 
mahdollisuutta sponsoroida JyväSpeksiä. JyväSpeksi kuitenkin ilmoitti, etteivät tee enää 
sponsorointisopimuksia. Syksyllä 2021 järjestettiin livetapahtumina vinyylien fiilistelyilta 
sekä YFI:n yhteinen taideilta.  
 

Liikunta 

 

Liikunnan saralla kulunut vuosi on ollut vaihteleva. Kevätlukukaudella ryhmässä liikkumisen 
ollessa rajoitettua, Fokuksen liikuntatoiminta siirtyi etä-venyttelytapahtuman tavoin verkkoon 



ja esimerkiksi Fokuksen, Puolueen ja Mephiston liikuntavastaavat järjestivät etänä 
innovatiivisen YFI:n sporttiviikon. Syyslukukaudella jäsenistö on päässyt liikkumaan 
Fokuksen syysretken tai YFI:n pesäpalloturnauksen merkeissä unohtamattakaan YFI:n 
palloiluvuoroja, jotka iltojen pimentyessä siirtyivät kampuksen kentältä sisälle Viveca saliin. 
 

Tapahtumat 
 

Vuosi 2021 alkoi koronapandemiatilanteen ollessa hyvin haastava ja siihen liittyvien 
rajoitusten tiukkoja. Kevätlukukauden aikana emme järjestäneet ainuttakaan 
lähitapahtumaa, vaan kaikki Fokuksen tapahtumat pidettiin etänä Zoomin välityksellä. 
Etätapahtumien suosio oli vaihtelevaa ja onnistuimme järjestämään myös muutaman 
isomman etätapahtuman, kuten juomatastingin Teerenpelin kanssa ja etävappusitsit. 
 

Syyslukukaudella lähitapahtumien järjestäminen rajoitukset huomioiden oli mahdollista. 
Perinteiset alkusyksyn fuksitapahtumat pystyttiin järjestämään yhdessä Puolueen ja 
Mephiston kanssa ulkotiloissa, sekä yksi orientaatioviikon fuksitapahtuma, speedfriending, 
etänä Zoomissa. Järjestimme syksyllä myös vuonna 2020 aloittaneiden fuksisitsit, jotka 
jäivät kyseiseltä vuosikurssilta omana aloitusvuotenaan väliin koronapandemian takia. 
Syyslukukaudella lähitapahtumien tullessa pitkästä aikaa mahdollisiksi oli äärimmäisen 
tärkeää seurata Jyväskylän yliopiston, kaupungin ja terveysviranomaisten jatkuvasti 
muuttuvia koronaohjeistuksia, sekä olla valmiina muuttamaan tai perumaan tapahtumia 
lyhyelläkin varoitusajalla. 
 

Haastavan ja nopeasti muuttuvan pandemiatilanteen vuoksi sovimme vuoden alussa 
tapahtumille kahden viikon tiedotusajan, eli pyrimme tiedottamaan tulevista tapahtumista 
viimeistään kaksi viikkoa ennen tapahtuman ajankohtaa. Kahden viikon tiedotusajasta 
pystyttiin suurimmilta osin pitämään kiinni. 
 

Tapahtumatiimin rakenne oli koko hallituskauden ajan neljä tapahtumavastaavaa ja kaksi 
tapahtumatiimiläistä. Tapahtumatiimin rakenne koettiin toimivaksi eikä muutoksille koettu 
tarvetta. 
 

Helmikuu 

18.2. YFI:n ystävänpäiväspesiaali ft. Teerenpeli Zoomissa 

 

Maaliskuu 

24.3. Kettukaverit tutuksi -etäspeedfriending Zoomissa 

 

Huhtikuu 

13.4. Fokuksen ja Jyväskylän YK-yhdistyksen etä-vaalipaneeli Zoomissa 

27.4. YFI:n simailtamat Zoomissa 

29.4. YFI:n vappusitsit Zoomissa 

 

Elokuu 

23.8. YFI:n fuksipiknik Kirkkopuistossa 

24.8. YFI-race eri järjestöjen rasteja ympäri Jyväskylää 

26.8. YFI:n uusien ilta Agoran rannalla 

27.8. YFI:n speed friending Zoomissa 

31.8. Fokuksen uusien ilta Tilialla 

 



Syyskuu 

8.9. YFI:n olympialaiset Tuomiojärven rannalla 

9.9. YFI:n fuksiaiset Harjulla 

15.9. Fokuksen uusien ilta Tilialla 

16.9. Leffasitsit Ilokivi Venuella 

30.9. 2021 Fuksisitsit Club Escapessa 

 

Lokakuu 

6.10. Tilia-etkot ja beerpongturnaus Tilialla 

13.10. 2020 Fuksisitsit Club Escapessa 

20.10. Vinyylihengailuilta Boomboxilla 

21.10. 3MIOT  
 
Marraskuu 
3.11. TeerenPeli-ilta Teerenpelissä 
4.11. Fokuksen, Dumpin ja Sporticuksen Tylypahka-sitsit Club Escapessa 
9.11. Hallituspestien esittelyilta kirjasto Lähteellä 
10.11 Halloweensitsit Tilialla 
18.11. 3MIOT 
30.11. YFI:n yhteinen taideilta Boomboxilla 
 

Joulukuu 
2.12. Fokus ry:n 47-vuotissyntymäpäiväjuhlat Venuella 
7.12.–9.12. YFI-risteily  
14.12. Fokuksen jouluhengailu  
 

Viestintä, nettisivut ja julkaisut 
 
Viestintäkanavina jatkoimme sähköpostilistan, Facebookin, Instagramin ja nettisivujen 
käyttämistä. Kiinnitimme huomiota viestinnän visuaaliseen ilmeeseen, sekä viestinnän 
saavutettavuuteen sosiaalipoliittisen vastaavan johdolla. Syksyn aikana teimme järjestelyjä 
viestinnän yhtenäisyyden varmistamiseksi. Päätimme, että viestintään liittyvissä 
kysymyksissä yms. kysymykset osoitetaan suoraan viestintävastaavalle, joka on vastuussa 
viestinnän kokonaiskuvasta. Jaoimme syksyllä viestinnällisiä hommia monille hallituslaisille, 
joka on taas tehnyt viestinnästä monipuolisempaa. 
  
Pyrimme siihen, että sähköpostilistalle saatiin myös kaikki tärkeät infot, kuten tapahtumat. 
Onnistuimme tässä aika hyvin, mutta parannettavaakin vielä on. Sähköpostilistalle tuli 
säännöllisesti kuukausitiedote, jossa kerrottiin kaikkia tiedossa olevia seuraavan kuukauden 
asioita ja tapahtumia, niin Fokuksen omia kuin muidenkin. 
  
Facebookia on käytetty erityisesti tapahtumista viestimisalustana, pyrkien kuitenkin siihen, 
että tiedot tapahtumista ovat samanaikaisesti lähetetty myös sähköpostilistalle. Facebookin 
Fokuskansa ryhmää on käytetty myös epäsäännöllisesti esimerkiksi kopojen 
viestintäkanavana.  
  
Instagramissa jatkoimme viikoittaisia Kettukatsauksia. Käytimme Instagramissa 
viestiessämme pääasiallisesti stooreja ja pidimme kohokohdat ajan tasalla. Feedin puolella 
pyrimme pitämään visuaalisesti yhtenäisen linjan. Lisäsimme Instagram bioomme taplinkin, 



johon viestintävastaava on kerännyt viikoittain tulevien tapahtumien Facebook -tapahtumat. 
Lisäksi taplinkistä löytyy myös linkit nettisivulle, sähköpostilistalle liittymiseen yms.  
  
Nettisivuja olemme päivittäneet ja pyrkineet poistamaan kaikki vanhentuneet tiedot. Syksyllä 
kokosimme kuukauden alussa nettisivujen etusivulle kaikki seuraavan kuukauden tiedossa 
olevat tapahtumat. 
  
 

Fogue 

 

Fogue ilmestyi loppukeväästä 2021 ja saavutti ilmeisen hyvin lukijoita, sillä lehti sai 
tuntuvasti palautetta ja siitä reippaasti suurin osa oli positiivista yhtä anonyymia kommenttia 
lukuunottamatta. Fogue tehtiin Canva-sovelluksella ja Fokuksen jäsenten avulla. Useampi 
jäsen nimittäin tänäkin vuonna kirjoitti Fogueen heiltä henkilökohtaisesti erikseen 
pyydetyistä aihealueista. Foguen pohjassa noudatettiin paljon aikaisempien vuosien 
malleja, mutta päädyttiin myös tekemään täysin uusia luovia ratkaisuja. Foguessa pidettiin 
myös huolta siitä, että tekijänoikeudet kaikessa julkaistussa materiaalissa toteutuivat.  
 

Kirjoittajien värväys alkoi jo tammi-helmikuussa 2021. Juttujen aiheita ja lehden teemaa 
ohjasi Fogue-vastaava. Foguessa mainostettiin yhteiskumppaneita ja Fokuksen myymiä 
tuotteita, kuten kangaskasseja, fuksipakkauksia ja haalarimerkkejä. Foguen aiheet 
keskittyivät opiskelijoiden vapaa-aikaan, terveyteen, yhdenvertaisuuteen ja yhteiskunta-
alan työelämään.  
 

Fogueta mainostettiin Facebookissa, sähköpostilistalla ja Instagramissa sekä feedin että 
story-osion puolella. Näin Fogue tavoitti ilmeisen monta lukijaa, vaikka tarkkoja lukemia on 
mahdotonta saada. 
 

Kansainvälisyys 

Fokus on järjestänyt muiden YFI-laitoksen ainejärjestöjen kanssa YFI-hangout-tapahtuman 
keväällä ja syksyllä laitoksen vaihto-opiskelijoille sekä kansainvälistymisestä kiinnostuneille 
suomalaisille opiskelijoille, minkä lisäksi vaihto-opiskelijoita on osallistunut muihinkin 
Fokuksen tapahtumiin. Fokus on tarjonnut vaihto-opiskelijoille mahdollisuuden vuokrata 
Fokuksen haalari vaihdon ajaksi. 

Fokus on informoinut vaihto-opiskelijoita ainejärjestötoiminnasta sekä osallistunut 
saapuvien vaihto-opiskelijoiden laitosinfoon. Lisäksi Fokus on tiedottanut 
kansainvälistymismahdollisuuksista omissa kanavissaan. Fokuksen 
kansainvälisyysvastaava on osallistunut aktiivisesti JYY:n kansainvälisyysvaliokunnan 
kokouksiin. Fokuksen englanninkielisiä verkkosivuja on vuoden aikana päivitetty ajan 
tasalle. 

 

Yritys- ja ulkosuhteet 
 

Fokus on saanut vuonna 2021 uusia yhteistyökumppaneita: Atelje Iina, Herrainpukimo, sekä 
Take T Jyväskylä. Yhteistyö on jatkunut Escapen, Polkupyörätorin, Ruohonjuuren, 
Teerenpelin, Tavinsulan, Boulderpajan, Antishopin, Petrin osaavien käsien, Kauneushoitola 
Luonnonlumon, sekä Itsudemo Jyväskylän kanssa. 



 

Haalaritilaus tehtiin opiskelijahaalarit.fi kautta ja niitä sponsoroivat vuonna 2021 Escape, 
Semma, Talentia, sekä YKA. Yritys- ja ulkosuhdevastaava vastasi vuonna 2021 Fokus-
collegeiden, sekä Fokus-heijastimien tilaamisesta. 
 

Ympäristö- ja kehitysyhteistyö 

 

Fokus on pyrkinyt noudattamaan ympäristöstrategiaansa ja pyrkinyt huomioimaan 
ympäristö- ja kehitysyhteistyön. Tänä vuonna tilatut Fokus-colleget tilattiin mahdollisimman 
vastuulliselta yritykseltä. Fokuksen omissa tapahtumissa tarjoiltiin pääsääntöisesti 
vegaaniruokaa. Ympäristö- ja kehitysyhteistyövastaava on myös osallistunut JYYn 
ympäristövaliokunnan kokouksiin. Ympäristöteemat ovat näkyneet myös alkoholittomissa 
tapahtumissa. Fokus järjesti luontoretken, sekä etätapahtuman, jossa askarreltiin 
kierrätysmateriaalista. Koronatilanteen tuomien haasteiden vuoksi olemme joutuneet 
käyttämään enemmän kertakäyttöastioita, joissa olemme kuitenkin pyrkineet valitsemaan 
ympäristöystävällisemmät vaihtoehdot. Fokus lahjoitti ympäristöbudjetista 100€ 
luonnonsuojeluun Luonnonperintösäätiölle metsien suojelua varten.  
 

 


